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ʝʳمل:   

ʛائʜʳفي ال Ȍفʻال ʛȄʛؔاعة تʻة صʽʺاز أهʛة الى إبʽʲʴʰرقة الʨه الʚف هʙار ك تهʽʵاʛʱيإسʳʽع  تȄʨʻʱجات لʛʵاعة مʻʸال

تʨفʛ مʸادر تʺȄʨل  الʻفʽʢة الʜʳائȄʛة، حʧȞʺǽ ʘʽ اسʱغلال هʚه الʻʸاعة اللاحقة في الʜʳائʛ في انʱاج مʳʱʻات نفʽʢة مʛȞرة

   .أخȐʛ في ʣل تʛاجع أسعار الʻفȌ الʵام في الأسʨاق العالʺʽة

عة الʛȄʛؔʱ في الʜʳائʛ، فالإحʸائʽات الʺʳʶلة لى وجʨد نقʛʽʰؗ ʟ في الاسʲʱʺارات الʺʸʸʵة لʻʸاوتʨصلʗ الʙراسة إ

 ُ تغʢي احʽʱاجات الʨʶق الʺʴلʽة، وأنه ʧȞʺǽ اسʱغلال هʚه الʻʸاعة  ولا ʧʽʰ أن مʸافي الʛȄʛؔʱ تعʺل Ǽالʢاقة الإنʱاجʽة القȐʨʸ ت

   .لȄʨʻʱع الاقʸʱاد الʻʡʨي وتʴقȘʽ الʽʺʻʱة الʺʙʱʶامةاللاحقة 

 .، الʽʺʻʱة الʺʙʱʶامةالʻʸاعة الʻفʽʢة الʜʳائȄʛة، تʛȄʛؔ الʻفȌالȄʨʻʱع، : الʸفʯاحʻةالؒلʸات 

  .jel: L25 ،L71 ،Q35 رمʦز
Abstract:  

This research paper aims to illustrate the importance of the oil refining industry in Algeria as a 
strategic option to diversify the output of the Algerian oil industry, where the subsequent industry in Algeria 
can be used to produce refined petroleum products that provide other sources of funding in light of the 
decline in crude oil prices in world markets. 

The study found a significant lack of investment in the refining industry in Algeria. at Statistics show 
that refineries operate at maximum production capacity and do not cover domestic market needs, and that 
the subsequent industry can be used to diversify the national economy and achieve sustainable development. 
Keywords: diversification strategy, Oil refining, Algerian oil industry energies, sustainable 
development. 
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